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RG.0012.15.2022.KO 

 
 

PROTOKÓŁ nr 15/2022 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Gminy Krośnice 

w dniu 17 stycznia 2022 r. 

 

 

Ad 1. Posiedzenie o godz. 14
00

 otworzyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu 

i Turystyki Zofia Adamus. Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) Przewodnicząca stwierdziła, że w 

posiedzeniu uczestniczy 5 Radnych, co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 
 

 

Ad 2. Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek obrad (zał. nr 2): 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIV posiedzenia Komisji w dniu 26 sierpnia 2021 r. 

4. Opracowanie planu pracy Komisji na 2022 rok. 

5. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji w 2021 roku. 

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie obrad.  

 

W zarządzonym głosowaniu Radni jednogłośnie przyjęli przedstawiony porządek obrad. 

 

Ad 3. Protokół z XIV posiedzenia Komisji w dniu 26 sierpnia 2021 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 4. Przewodnicząca Zofia Adamus omówiła działalność Komisji w latach 2019-2021, z 

uwzględnieniem przeglądów szkół i placów zabaw oraz opracowanych przez Komisję dokumentów – 

Regulaminu przyznawania tytułu „Najlepszego Absolwenta Szkoły Podstawowej Gminy Krośnice”, 

Regulaminu przyznawania i pozbawiania okresowych stypendiów sportowych za osiągnięte wyniki 

sportowe, Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających 

naukę na terenie Gminy Krośnice. Przypomniała również, że w latach 2020-2021 część 

zaplanowanych działań Komisji nie mogła się odbyć z powodu pandemii i związanych z nią 

obostrzeń. Z tego względu Przewodnicząca zaproponowała, aby w planie pracy na rok 2022 ująć 

zadania możliwe do zrealizowania oraz przedstawiła następujący plan pracy: 

  

I. Oświata i wychowanie: 

1. Wyłonienie Absolwenta Szkoły Podstawowej Gminy Krośnice za rok 2021/2022. 

2. Wspieranie placówek oświatowych w zakresie organizacji zajęć dydaktycznych, 

pozalekcyjnych i sportowych. 

 

II. Ochrona zdrowia: 

1. Współpraca z jednostkami gminnymi w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych, narkomanii i środków odurzających i uzależnienia od Internetu. 

2. Współpraca z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej. 

 

III. Kultura, sport i turystyka: 

1. Współpraca z Centrum Edukacyjno-Turystyczno-Sportowym w Krośnicach z 

uwzględnieniem funkcjonowania świetlic wiejskich, Hali Sportowej, Parku Wodnego 

„Krośnicka Przystań” i Krośnickiej Kolei Wąskotorowej. 

2. Wspieranie sportu, kultury i turystyki w gminie. 

3. Przegląd świetlic pod kątem wyposażenia i funkcjonowania. 

4. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy. 
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Komisja przedstawia wnioski, opiniuje projekty uchwał Rady Gminy Krośnice oraz wykonuje zadania 

zlecone przez Radę Gminy, Przewodniczącego Rady lub na wniosek Wójta Gminy. 

 

Odnośnie pkt 3 w dziale III Przewodnicząca wyjaśniła, że chodzi o świetlice nowo wybudowane - w 

Dziewiętlinie, Czarnogoździcach oraz o wyremontowaną świetlicę w Luboradowie, a przegląd 

odbyłby się w sezonie wakacyjnym. W zależności od rozwoju sytuacji pandemicznej przegląd 

pozostałych świetlic oraz np. basenu mógłby się odbyć w roku 2023, tak aby w pięcioletniej kadencji 

Komisji zostały ujęte wszystkie gminne obiekty.  

O godz. 14
07 

na posiedzenie przybył Radny Łukasz Lombarski – Komisja obraduje w pełnym składzie.  

W zarządzonym głosowaniu Radni jednogłośnie zatwierdzili przedstawiony plan pracy (zał. nr 3). 

 

Ad 5. Przewodnicząca przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, 

Sportu i Turystyki w 2021 roku (zał. nr 4). 

 

Ad 6. Radny Piotr Morawek stwierdził, że Komisja powinna dokonać zmian w Regulaminie 

przyznawania tytułu „Najlepszego Absolwenta Szkoły Podstawowej Gminy Krośnice”. 

Przewodnicząca Zofia Adamus przypomniała, że Rada Gminy Krośnice przyjęła stosowną uchwałę w 

2019 roku, jednak nadzór prawny Wojewody stwierdził jej niezgodność z prawem z powodu braku 

obowiązującego w gminie lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży. 

Program taki został opracowany przez Komisję i przyjęty przez Radę Gminy w roku 2020 wraz z 

nowym Regulaminem. Projekt Regulaminu był przedstawiony dyrektorom, nauczycielom oraz 

uczniom trzech gminnych szkół podstawowych. Zgodnie z § 1 ust. 2 Regulaminu podczas 

rozpatrywania zgłoszeń kandydatów pod uwagę są brane następujące kryteria: 

 

 średnia ocen końcoworocznych w klasie 6, 7 i 8 - nie mniejsza niż 5,00, 

 oceny z zachowania z trzech ostatnich lat - wzorowa i bardzo dobra, 

 osiągnięcia w konkursach - gminnych, powiatowych i wyższych (w poprzednim Regulaminie 

uwzględniano również konkursy szkolne), 

 aktywność w życiu szkoły i środowiska – punkty przyznaje Komisja. 

Kandydatów zgłaszają dyrektorzy szkół, przy czym kryteria dot. ocen końcoworocznych oraz z 

zachowania z trzech ostatnich lat mają największe znaczenie. Najlepszy Absolwent oprócz tytułu 

otrzymuje również jednorazową nagrodę pieniężną w kwocie 2 tys. zł. Przewodnicząca 

poinformowała, że z rozeznania w gminnych szkołach podstawowych wynika, że pomimo pandemii i 

związanych z nią obostrzeń lekcje odbywają się w ustalonym systemie (on-line lub hybrydowo). W 

czasie pandemii organizowane są również różnego rodzaju konkursy, w których uczniowie bez 

problemu mogą wziąć udział. W związku z powyższym Przewodnicząca stwierdziła, że nie widzi 

powodu, dla którego trzeba by zmieniać Regulamin, zwłaszcza że na jego podstawie tytuł przyznano 

dopiero dwa razy (w roku 2020 i 2021). Podkreśliła również, że Regulamin nie był opracowany ani 

pod konkretnego ucznia, ani pod konkretną szkołę i to od ucznia i jego zaangażowania zależy czy 

spełni określone kryteria. To uczeń powinien zabiegać o udział w konkursach czy zawodach 

sportowych, chcąc zdobyć w efekcie więcej punktów. Przewodnicząca poinformowała, że poziom 

nauczania jest wyrównany, o czym świadczy fakt, że tytuł otrzymywali absolwenci ze wszystkich 

gminnych szkół. Zdaniem Przewodniczącej Regulaminu nie należy zmieniać co dwa lata i obniżać 

ustalonych kryteriów ze względu na pandemię. W zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu 

czterech członków Komisji opowiedziało się za nie wprowadzaniem do Regulaminu żadnych zmian. 

Radny Piotr Morawek zarzucił Przewodniczącej przeprowadzenie głosowania bez wcześniejszej 

dyskusji, o którą zabiegał także Radny Łukasz Lombarski. Zaproponował również rozszerzenie 

Regulaminu o nowe, przystające do obecnych realiów kryteria oraz stwierdził, że Regulamin nie jest 

uchwalony raz na zawsze i można go zmieniać w miarę potrzeb. Radny zauważył, że w ubiegłych 

latach zdarzały się przypadki, że o przyznaniu tytułu przesądziły osiągnięcia w konkursach czy 

zawodach sportowych, pomimo że inni kandydaci mieli lepsze wyniki w nauce i oceny z zachowania 

oraz wykazywali się większą aktywnością w życiu szkoły i środowiska. Radny poinformował ponadto, 

że w przeszłości o udziale w konkursie ogólnopolskim decydowało zwycięstwo w konkursach na 

niższych szczeblach. Obecnie uczniowie szkół podstawowych mogą brać udział w organizowanych 

konkursach ogólnopolskich (np. plastycznych), z pominięciem szczebla gminnego, powiatowego, 
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strefowego i wojewódzkiego. W związku z powyższym Radny zaproponował, aby w ostatecznej 

punktacji premiować miejsce zdobyte przez ucznia w danym konkursie, np. 20 pkt za miejsce 

pierwsze, 15 pkt za miejsce drugie, 10 pkt za miejsce trzecie. Taki system byłby bowiem bardziej 

sprawiedliwy. Radny poparł również zaproponowany przez Radną Annę Rudkiewicz na jednym z 

posiedzeń Komisji pomysł wpisania do Regulaminu ocen z egzaminu końcowego ósmoklasisty. 

Byłaby to bowiem dodatkowa motywacja dla uczniów i nauczycieli. Radna Izabela Malerek 

stwierdziła, że wpisanie takiej oceny do Regulaminu byłoby krzywdzące dla ucznia, nawet 

wzorowego, ponieważ z powodu np. stresu egzamin końcowy nie zawsze odzwierciedli jego wiedzę. 

Radny Łukasz Lombarski stwierdził, że wybór najlepszego absolwenta mógłby się wówczas odbyć po 

ogłoszeniu wyników z egzaminu, tak jak to ma miejsce w jednej ze szkół powiatowych w Miliczu. 

Radny zauważył ponadto, że uczeń przystępujący do różnego rodzaju konkursów czy egzaminów (a 

więc biorący udział w rywalizacji) raczej jest odporny na stres. Radny poinformował, że z powodu 

pandemii odwołane zostały niektóre zawody sportowe, co jest krzywdzące dla uczniów, w związku z 

czym zaproponował zmianę sposobu punktacji za osiągnięcia w tej dziedzinie. Radna Anna 

Rudkiewicz wnioskowała, aby do końca obecnej kadencji Rady nie dokonywać w Regulaminie 

żadnych zmian, nawet tej dot. oceny z egzaminu ósmoklasisty. Stanowisko takie wyraził również 

Radny Jerzy Chołodecki. Radny Piotr Morawek wnioskował jednak o korektę w zakresie punktacji za 

udział w konkursach. Radny Łukasz Lombarski zauważył, że skoro członkowie obecnej Komisji 

dostrzegają problem z zapisami Regulaminu, to nic nie stoi na przeszkodzie aby go wyeliminować. Po 

burzliwej dyskusji Przewodnicząca Zofia Adamus ponownie poddała pod głosowanie wniosek o nie 

wprowadzanie do Regulaminu żadnych zmian. Wniosek kolejny raz uzyskał poparcie większości 

Radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Zofia Adamus, Jerzy Chołodecki, Izabela Malerek, Anna Rudkiewicz 

PRZECIW (2) 

Łukasz Lombarski, Piotr Morawek 

 

Ad 7. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Zofia Adamus o godz. 14
50 

 zakończyła 

posiedzenie Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

 

 

 

Protokolant           Przewodnicząca    

                   /-/ Olga Skomra            Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Turystyki 

   /-/ Zofia Adamus 


